

RG 10 - INDIAN AFFAIRS
CII

Indian and Inuit Affairs Program, Edmonton Agency Office, Alberta, 1904-1951, 3.0 m (vols. 10401-10416).

An agent was first appointed to the Edmonton Indian agency in July 1879 to administer the affairs of the Treaty 6 bands in the vicinity of Edmonton, Peace Hills and Saddle Lake. In 1884 this area was split into three agencies viz Edmonton, Peace Hills (Hobbema) and Victoria (Saddle Lake). The Edmonton agency was later merged with the Hobbema agency to form the Edmonton/Hobbema District Office, although all the files in this series pre-date the amalgamation.

The records in this series relate to a wide range of agency responsibilities. Subjects include land, annuities, general agency administration, vital statistics, schools. All the records were originally part of larger shannon files (omnibus cardboard containers with subgroupings of "files" on several subjects) and researchers may expect to find material of a diverse nature in files entitled "administration".

RG 10 - AFFAIRES INDIENNES
CII

Programmes des affaires indiennes et inuit, agence d'Edmonton (Alberta), 1904-1951, 3,0 m (vols. 10401-10416)

C'est en juillet 1879 qu'un agent était nommé pour la première fois à l'agence indienne d'Edmonton. Il avait pour mission d'administrer les affaires des bandes visées par le traité numéro 6 et établies aux alentours d'Edmonton, de Peace Hills et de Saddle Lake. En 1884, la responsabilité du secteur fut répartie entre trois agences, situées respectivement à Edmonton, Peace Hills (Hobbema) et Victoria (Saddle Lake). L'agence d'Edmonton devait fusionner plus tard avec celle de Hobbema pour constituer le bureau du district d'Edmonton/Hobbema, mais il convient cependant de signaler que tous les documents de cette série datent d'avant le rapprochement.

Ces documents, donc, ont trait à une vaste gamme de responsabilités remplies par l'Agence et touchant les questions suivantes: les terres, les rentes, l'administration générale de l'Agence, les statistiques démographiques et les écoles. Dans tous les cas, ils étaient conservés à l'origine dans de gros classeurs shannon (boîtes de carton avec sous-groupes de "dossiers" sur plusieurs sujets), et les chercheurs peuvent s'attendre à trouver des documents de nature diverse dans les dossiers intitulés "administration".